
PROTOKÓŁ Nr XXII/20
z obrad sesji Rady Miejskiej w Chodczu
odbytej w dniu 25 listopada 2020 roku.

           W obradach sesji uczestniczyło 10 radnych oraz:
Burmistrz Chodcza – Jarosław Grabczyński
Radca Prawny – Dorota Grabczyńska
Zastępca Głównego Księgowego – Monika Matuszewska
a także sołtysi oraz pracownicy merytoryczni referatów Urzędu Miasta i Gminy Chodecz

Proponowany  porządek  obrad.

1. Otwarcie.
-     stwierdzenie prawomocności obrad,
- przyjęcie porządku obrad,
- przyjęcie  protokołu  z  poprzedniej sesji,

2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie  międzysesyjnym.
-    przedłożenie informacji przez  Burmistrza Chodcza,
-    dyskusja,

3.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie  
      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji.
       -    dyskusja,
4.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu Miasta i Gminy
Chodecz na rok 2020.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - p. Matuszewska Monika,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XXII/150/20,
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej
Miasta i Gminy Chodecz na lata 2020-2033.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - p. Matuszewska Monika,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XXII/151/20,
6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.
       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie – p. Matuszewska Monika,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XXII/152/20,
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na
terenie Miasta i Gminy Chodecz.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Chodorek Lidia,
       -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XXII/153/20,
8.   Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  metody  ustalenia  opłaty  za  gospodarowanie
odpadami  komunalnymi oraz stawki  opłaty za gospodarowanie odpadami  komunalnymi a
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także zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli
nieruchomości  zabudowanych  budynkami  mieszkalnymi  jednorodzinnymi  kompostujących
odpady biodegradowalne stanowiące odpady komunalne w przydomowych kompostownikach
oraz określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi
w zakresie  odbierania  i unieszkodliwiania  odpadów  komunalnych  oraz  opróżniania
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Chodorek Lidia,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XXII/154/20,
9.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  wzoru  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za
gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  składanej  przez  właściciela  nieruchomości
położonej na terenie Miasta i Gminy Chodecz oraz właściciela nieruchomości, na których
znajduje się domek letniskowy lub innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno
wypoczynkowe. 
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Chodorek Lidia,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XXII/155/20,
10.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  terminu,  częstotliwości  i  trybu  uiszczania  opłaty  za
gospodarowanie odpadami komunalnymi.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Chodorek Lidia,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XXII/156/20,
11.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  obniżenia  ceny skupu  żyta  do  celów wymiaru  podatku
rolnego na 2021r.
       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie – p. Matuszewska Monika,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     opinia Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XXII/157/20,
12. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji gminy Chodecz.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Burmistrz,
      -     opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska,
      -     dyskusja,
      -     podjęcie uchwały Nr  XXII/158/20,
13. Interpelacje i zapytania  radnych.
14. Sprawy bieżące  i  wolne wnioski.
15. Zakończenie  obrad  sesji.

Ad.1 Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.

    W sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz przy ul. Kaliskiej 2 o godz.9:18
Przewodnicząca Rady Miejskiej  w Chodczu – Pani  Anna Twardowska dokonała otwarcia
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obrad XXII sesji Rady Miejskiej w Chodczu. Powitała radnych oraz pozostałe osoby obecne
na sali. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, iż w obradach sesji uczestniczy 10 radnych na
stan ustawowy 15 radnych, wobec powyższego obrady dzisiejszej sesji są prawomocne do
podejmowania  uchwał.  Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  przeszła  do  następnego  punktu
porządku obrad i przedstawiła proponowany porządek obrad. Poddała porządek obrad sesji
pod głosowanie. Za przyjęciem porządku obrad głosowało 10 radnych, przeciw 0, wstrzymało
0, porządek został przyjęty. 
         Przewodnicząca odczytała przyjęty porządek obrad i stwierdziła, iż Rada Miejska
będzie obradowała według przyjętego porządku obrad. Następnie przekazała, iż protokół z
obrad XXI sesji  został sporządzony, był wyłożony do wglądu, każdy zainteresowany miał
możliwość  zapoznania  się  z  protokołem  w  biurze  rady.  Protokół  został  poddany  pod
głosowanie.  Za  przyjęciem protokołu  Nr  XXI/20  głosowało  10  radnych,  przeciwnych  0,
wstrzymujących 0. Przewodnicząca Rady stwierdziła, iż protokół z poprzedniej sesji został
przyjęty 10 głosami za.

Ad.2 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.

                   Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Burmistrza
Chodcza  o  przedłożenie  sprawozdania  z  działalności  międzysesyjnej.  Burmistrz  udzielił
informacji,  iż  w  okresie  międzysesyjnym  miało  miejsce  szereg  zdarzeń  istotnych  dla
funkcjonowania  Urzędu Miasta i Gminy Chodecz,  między innymi: 
- odbyły się odbiory dróg finansowanych z tzw. FDS Fundusz Dróg Samorządowych, trzy
drogi,  w Mstowie,  droga  Łania  –  Pyszkowo i  droga  w Psarach.  Drogi  są  po  odbiorach,
z wykonawcą jesteśmy rozliczeni, ten etap jest zakończony. Jeśli chodzi o środki z Urzędu
Wojewódzkiego to dostaliśmy je wcześniej.
- jeśli chodzi o FDS na 2019r. bardzo dużo wniosków wpłynęło do Urzędu Wojewódzkiego,
jeżeli  chodzi  o  gminę  z  naszego  powiatu  włocławskiego  niewielka  liczba  gmin  dostała
dofinansowanie,  my  też  nie  dostaliśmy na  wszystkie  trzy  wnioski  jakie  składaliśmy,  ale
znaleźliśmy się na liście do dofinansowania drogi w Lubieńcu i Woli Adamowej, tj. łącznie
6,2  km,  niestety  na  ten  moment  informację  mamy taką,  że  to  dofinansowanie  będzie  na
poziomie 50% ale ważne jest to że ten odcinek drogi w ogóle został dofinansowany ponieważ
to nie była przebudowa drogi, ponieważ asfalt już jest a jak Państwo wiecie przebudowywać
można  tylko  drogi  gruntowe.  Tam  był  wpisany  remont  tej  drogi  więc  to  była  inna
klasyfikacja, inna punktacja z którą gmina Chodecz nie miała wcześniej do czynienia bo nie
były wcześniej takie wnioski składane jednakże udało się i ta droga, ten projekt jest na liście
podstawowej. 
- dostaliśmy również,  w tej  chwili  jest  w toku rozpatrywania dofinansowanie do wniosku
przebudowa drogi w Szczecinie 305 m. Rozstrzygnięcie przetargu jest 30 listopada 2020r.
W przyszłym tygodniu powinniśmy wiedzieć czy dostaliśmy dofinansowanie. 
- z dużym prawdopodobieństwem możemy powiedzieć że dostaniemy  dofinansowanie też
50% tak szacujemy na fotowoltaikę. Jesteśmy na etapie uzupełniania wniosków w Urzędzie
Marszałkowskim,  po  weryfikacji  merytorycznej  i  spodziewamy się  w  najbliższym czasie
podpisania umowy.
- Spółka wodna, która działa na terenie naszej gminy dostała dofinansowanie na zakup nowej
koparko – ładowarki  w cenie  około 380 tyś  netto,  około bo dostawca tej  koparki  będzie

str. 3



wyłoniony w formie  przetargu  natomiast  przy  szacowaniu  musieliśmy podać  kwotę  tego
rzędu. Umowa jest gotowa do podpisu przez prezesów spółki. Na tym Burmistrz zakończył.
Dyskusji nie było. 

Ad.3 Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie  
      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji.

        Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  poprosiła  Przewodniczących  Komisji  stałych
o przedłożenie sprawozdań ze swych posiedzeń w okresie międzysesyjnym.              

1)  Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  –  radny Łuczak  Tomasz  przedstawił,  iż  Komisja
w  okresie  międzysesyjnym  odbyła  jedno  posiedzenie.  Tematem  przewodnim  była
terminowość odbioru odpadów stałych i nieczystości płynnych. Na spotkanie zaproszony był
prezes ZGK Henryk Grzybowski. Komisja przeanalizowała odbiory, zweryfikowała również
terminologię.  Komisja  nie  wniosła  żadnych  uwag  co  do  tego  tematu,  pozostałe  tematy
Komisja omówiła                 w sprawach bieżących. 

2) Komisja Budżetu i Finansów – radna Michalak Beata przedstawiła, iż Komisja w okresie
międzysesyjnym odbyła jedno posiedzenie gdzie omawiane były zmiany do budżetu Miasta i
Gminy Chodecz na rok 2020, zmiany do Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy
Chodecz  na  lata  2020-2033,  omawiano  stawki  podatków  od  nieruchomości,  Komisja
zaakceptowała  zmianę  wzoru  deklaracji  o  wysokości  stawki  opłaty  za  gospodarowanie
odpadami komunalnymi,  ustaliliśmy również cenę skupu żyta do celów wymiaru podatku
rolnego,   a  także  rozpatrywano  pisma  skierowane  do  Komisji  –  od  orkiestry  na
dofinansowanie zakupu trąbki – pozytywna opinia Komisji oraz pismo od dyrektor Żłobka
Samorządowego                w Chodczu dotyczące obniżenia czesnego za pobyt dziecka w
żłobku proporcjonalnie do ilości dni, kiedy placówka jest zamknięta.       

3)  Przewodniczący Komisji  Rolnej  i  Infrastruktury Technicznej  – radny Wiesław Feliniak
przekazał  iż  w  okresie  międzysesyjnym  Komisja  odbyła  jedno  posiedzenia.  Głównym
tematem  było  wydanie  opinii  w  sprawie  obniżenia  ceny  skupu  żyta  do  celów  wymiaru
podatku  rolnego  na  2021r.  Odpowiedni  wniosek  i  opinia  zostały  skierowane  do  Pana
Burmistrza. Zapoznaliśmy się również z propozycjami stawek podatków i opłat lokalnych na
2021r.

4) Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska – radna Ewa Kwiatkowska
przekazała  iż  w  okresie  międzysesyjnym  Komisja  odbyła  jedno  posiedzenie,  na  którym
dominował temat dotyczący wydania opinii na temat projektów uchwał na sesję, m.in. sprawy
podatków,  czesnego  w żłobku,  kosztów odbioru  i  wywozu śmieci  oraz  analizowana  była
korespondencja skierowana do Komisji. Do Pana Burmistrza zostały skierowane dwa wnioski
w sprawie projektów uchwał. 

5)  Komisja Oświaty,  Zdrowia,  Kultury i  Sportu –  radny Sikorski  Adam przekazał  iż  w
ostatnim okresie międzysesyjnym Komisja nie obradowała.

6) Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – radny Łuczak Roman przekazał, iż
w okresie międzysesyjnym Komisja nie obradowała.

Dyskusji nie było.
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Ad.4  Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  Miasta
i Gminy Chodecz na rok 2020.

            Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2020 poprosiła Panią
Monikę Matuszewską. Pani Monika udzieliła informacji, iż w uchwale budżetowej na 2020r.
wprowadzono następujące zmiany: w drogach publicznych powiatowych zwiększono o kwotę
14 718,00  zł.  zgodnie  z  porozumieniem  ze  Starostwa  Powiatowego  we  Włocławku
dotyczącego zimowego utrzymania dróg powiatowych; dotacją z GUS zwiększono o kwotę
270,00 zł. środki przeznaczone są na zakup materiałów biurowych i pokrycie części opłat za
media związane                z aktualizacją wykazu adresowo-mieszkalnego do Narodowego
Spisu  Powszechnego  2021r.;  decyzją  Wojewody  Kuj-Pom  zwiększono  środki  na  szkoły
podstawowe w kwocie 14 000,00 zł. z przeznaczeniem na realizację zadań wynikających z
Rządowego  programu  rozwijania  szkolnej  infrastruktury  oraz  kompetencji  uczniów  i
nauczycieli  w  zakresie  technologii  informacyjno-komunikacyjnej  na  lata  2020-2024  –
Aktywna tablica; decyzją Wojewody Kuj-Pom zwiększono plan na pomoc społeczną o kwotę
1 308,00 zł. z przeznaczeniem na wypłacenie wynagrodzenia za sprawowanie opieki oraz na
obsługę  tego  zadania;  decyzją  Wojewody  Kuj-Pom  zmniejszono  plan  dotacji  na  usługi
opiekuńczo społeczne o kwotę 1 480,00 zł.; decyzją Wojewody Kuj-Pom zwiększono plan
dotacji  na  świadczenie  wychowawcze 500+ o kwotę  364 963,00 zł.  z  przeznaczeniem na
realizację  ustawy o  pomocy państwa w wychowaniu  dzieci;  decyzją  Wojewody Kuj-Pom
zwiększono plan dotacji świadczenia rodzinne o kwotę 173 364,00 zł. z przeznaczeniem na
wypłacenie świadczeń rodzinnych, świadczeń z funduszu alimentacyjnego oraz składek na
ubezpieczenie  emerytalne  i  rentowe  z  ubezpieczenia  społecznego  oraz  wypłatę
jednorazowego świadczenia w wysokości  4  000,00 zł.   wraz z kosztami obsługi;  decyzją
Wojewody Kuj-Pom zmniejszono plan wspieranie rodziny 300+ o kwotę 200,00 zł.; decyzją
Wojewody  Kuj-Pom  zwiększono  plan  Karta  Dużej  Rodziny  o  kwotę  12,85  zł.   z
przeznaczeniem na realizację zadań związanych                   z przyznaniem Karty Dużej
Rodziny, decyzją Wojewody Kuj-Pom zwiększono plan na składki ubezpieczenia na kwotę
3 466,00 zł.  z przeznaczeniem na opłacenie składek na ubezpieczenie zdrowotne za osoby
pobierające  niektóre  świadczenia  rodzinne  i  zasiłek  świadczenie  pielęgnacyjne;  zwrot
niewykorzystanej dotacji „Utworzenie nowych miejsc opieki nad dziećmi do lat 3 w formie
żłobka w Chodczu” w kwocie 148 046,00 zł.; wprowadzenie nowego zadania przebudowa
drogi  gminnej  w miejscowości  Szczecin w kwocie  350 000,00 zł.,  środki  te  pochodzą ze
zmniejszenia zadania w kwocie 350 000,00 zł. przebudowa drogi w miejscowości Strzyżki-
Mstowo; pozostałe  zmiany w planie finansowym w zakresie  wydatków m.in.  zwiększono
budżet szkoły o kwotę 150 000,00 zł. z przeznaczeniem na wynagrodzenia nauczycieli, środki
te pochodzą ze zmniejszenia o tą kwotę pozostałej działalności oświatowej. Zmieniono także
przychody budżetu, podwyższono jest do wysokości 454 191,00 zł. i rozchody do wysokości
2 310 035,00 zł. Obecnie dochód budżetu wynosi 34 920 391,50 zł. wydatki budżetu wynoszą
33 064 547,50  zł.  Na  tym  zakończono.  Następnie  o  opinię  została  poproszona  Komisja
Budżetu i Finansów. Radna Beata Michalak przedłożyła informację, iż opinia jest pozytywna.
Pytań radni nie mieli. Przewodnicząca odczytała projekt uchwały następnie uchwała została
poddana pod głosowanie. W tej chwili w obradach sesji uczestniczy 11 radnych, w trakcie
referowania  uchwały  przez  Panią  Monikę  Matuszewską  dołączył  do  obrad  sesji  radny
Kosmalski Robert. Za uchwałą głosowało 11 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała
Nr XXII/150/20 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
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Ad.5 Podjęcie  uchwały  w sprawie  zmiany uchwały  w sprawie  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2020-2033.

          Przewodnicząca o przedłożenie informacji dotyczącej podjęcia uchwały zmieniającej
w sprawie Wieloletniej  Prognozy Finansowej Miasta i  Gminy Chodecz na lata 2020-2033
poprosiła  Panią  Matuszewską.  Pani  Monika  poinformowała,  iż  zmiany  polegają  na
zwiększeniu dochodów do kwoty 34 920 391,50 zł i wydatków do kwoty 33 064 547,50 zł
jak i również na zmianie realizacji zadań inwestycyjnych na łączną kwotę 5 361 654,00 zł.
Nadwyżka budżetowa na 2020r. stanowi kwotę 1 855 844,00 zł. O opinię została poproszona
Komisja Budżetu i Finansów. Radna Michalak Beata przedłożyła informację, iż opinia jest
pozytywna.  Radni  pytań  nie  mieli.  Przewodnicząca  odczytała  projekt  uchwały  następnie
uchwała  została  poddana  pod  głosowanie.  Za  głosowało  11  radnych,  przeciw  0,
wstrzymujących  0.  Uchwała  Nr  XXII/151/20  została  podjęta  i  stanowi  załącznik  do
niniejszego protokołu.

Ad.6 Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od
nieruchomości.

                    Przewodnicząca o przedłożenie informacji dotyczącej podjęcia w/w uchwały
poprosiła Panią Monikę Matuszewską. Pani Monika poinformowała, iż określa się wysokość
stawek  podatku  od  nieruchomości  obowiązujących  na  terenie  gm.  Chodecz:  od  gruntów:
związanych  z  prowadzeniem  działalności  gospodarczej  bez  względu  na  sposób
zakwalifikowania w ewidencji  gruntów i budynków –  0,95 zł.  od 1 m² powierzchni;  pod
wodami  powierzchniowymi  stojącymi  lub  wodami  powierzchniowymi  płynącymi  jezior
i  zbiorników  sztucznych  –   4,80  zł.  od  1  ha  powierzchni;  niezabudowanych  objętych
obszarem  rewitalizacji,  o  których  mowa  w  ustawie  z  dnia  9  października 2015r.  o
rewitalizacji,  położonych  na  terenach,  dla  których  miejscowy  plan  zagospodarowania
przestrzennego  przewiduje  przeznaczenie  pod  zabudowę  mieszkaniową,  usługową  albo
zabudowę o przeznaczeniu mieszanym obejmującym wyłącznie te rodzaje zabudowy, jeżeli
od dnia wejścia w życie tego planu w odniesieniu do tych gruntów upłynął okres 4 lat, a w
tym czasie nie zakończono budowy zgodnie z przepisami prawa budowlanego – 3,15 zł. od 1
m2 powierzchni, pozostałych – 0,52 zł. od 1m2 powierzchni w tym:- zajętych na prowadzenie
odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego
– 0,50 zł.  od 1 m² powierzchni,- oznaczonych w ewidencji gruntów i budynków symbolem
„ws” i „dr''- zgodnie z Rozporządzeniem Ministra Rozwoju Regionalnego i Budownictwa z
dnia  29  marca  2001r.  w  sprawie  ewidencji  gruntów  i  budynków  –  0,50  zł.  od  1  m2

powierzchni,  od budynków lub ich części:  mieszkalnych –  0,81 zł.  od 1 m²  powierzchni
użytkowej, związanych                          z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od
budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej –
23,90 zł. od 1 m² powierzchni użytkowej; zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej
w zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym –  11,18 zł.  od 1 m² powierzchni
użytkowej;  związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o
działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – 4,87 zł. od 1 m2

powierzchni użytkowej; od pozostałych –  8,05 zł.  od 1 m2 powierzchni użytkowej w tym:-
zajętych  na  prowadzenie  odpłatnej  statutowej  działalności  pożytku  publicznego  przez
organizacje pożytku publicznego –  8,05 zł. od 1 m² powierzchni użytkowej;- od budynków
letniskowych-  8,37  zł. od  1  m2 powierzchni  użytkowej,  od  budowli  –  2% ich  wartości
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określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt. 3 i ust. 3-7 ustawy                  o podatkach i opłatach
lokalnych. O opinię została poproszona Komisja Budżetu i Finansów. Radna Michalak Beata
przedłożyła  informację,  iż  opinia  jest  pozytywna. Radny Feliniak  Wiesław zaznaczył,  że
podatki, które przyjmujemy dzisiaj, te stawki na rok 2021 pozostają na poziomie stawek z
tego roku z małą kosmetyką przy działkach letniskowych. Więcej z radnych nikt nie zabrał
głosu.  Przewodnicząca odczytała  projekt  uchwały następnie uchwała została  poddana pod
głosowanie.  Za  głosowało  11  radnych,  przeciw  0,  wstrzymujących  0.  Uchwała  Nr
XXII/152/20 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
Ad.  7  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Regulaminu  utrzymania  czystości
i porządku na terenie Miasta i Gminy Chodecz.

                         Przewodnicząca o przedłożenie informacji dotyczącej podjęcia w/w uchwały
poprosiła Lidię Chodorek. Pani Lidia poinformowała, iż zmiany w regulaminie odnoszą się
do §  18  oraz  §  19.  Dotyczą  wymagań  wynikających  z  wojewódzkiego  planu gospodarki
odpadami oraz obowiązku osób utrzymujących zwierzęta domowe, mające na celu ochronę
przed  zagrożeniem  lub  uciążliwością  dla  ludzi  oraz  przed  zanieczyszczeniem  terenów
przeznaczonych do wspólnego użytku. Podyktowane zostały wyrokiem Wojewódzkiego Sądu
Administracyjnego  w  Bydgoszczy  z  dnia  4  sierpnia  2020r  w  którym   stwierdza  się
nieważność w/w paragrafów. Biorąc pod uwagę powyższe argumenty, po zasięgnięciu opinii
państwowego powiatowego inspektora sanitarnego  podjęcie uchwały uznaje się za konieczne
i zasadne.                   O opinię została  poproszona Komisja Obywatelska i Ochrony
Środowiska.  Opinia  była  pozytywna.  Radni  pytań  nie  mieli.  Przewodnicząca  odczytała
projekt  uchwały  następnie  uchwała  została  poddana  pod  głosowanie.  Za  głosowało  11
radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr XXII/153/20 została podjęta i stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.  8  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  metody  ustalenia  opłaty  za
gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  oraz  stawki  opłaty  za  gospodarowanie
odpadami  komunalnymi  a  także  zwolnienia  w  części  z  opłaty  za  gospodarowanie
odpadami  komunalnymi  właścicieli  nieruchomości  zabudowanych  budynkami
mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących  odpady  biodegradowalne  stanowiące
odpady komunalne                                         w przydomowych kompostownikach oraz
określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi
w zakresie  odbierania  i unieszkodliwiania  odpadów  komunalnych  oraz  opróżniania
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych.

             Przewodnicząca o przedłożenie informacji poprosiła Lidię Chodorek. Pani Chodorek
poinformowała,  iż  w związku  z  rosnącymi  kosztami  funkcjonowania  systemu  odbioru
i zagospodarowania odpadami komunalnymi  które gmina Chodecz musi płacić wykonawcy
umowy na odbiór i  zagospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Miasta i Gminy
Chodecz nastąpiła  konieczność  zmiany  stawki  wysokości  opłaty  za  gospodarowanie
odpadami komunalnymi tak by system gospodarowania odpadami mógł się zgodnie z ustawą
o utrzymaniu czystości i porządku w gminach samofinansować. W związku z powyższym w
celu  zapewnienia  środków  na  prawidłowe  funkcjonowanie  całego  systemu  proponuje  się
stawki   w  wysokości  20  zł  od  jednego  mieszkańca  zamieszkującego  nieruchomość  oraz
wysokość stawki opłaty ryczałtowej w wysokości 181,50zł od działki letniskowej lub innej
nieruchomości  wykorzystywanej  na  cele  rekreacyjno  –  wypoczynkowe,  które  nie
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przekraczają maksymalnych stawek opłat, o których mowa w art. 6k ust. 2a pkt 1 oraz art. 6j
ust. 3b ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Zgodnie z art. 6k ust. 4a ustawy
Rada Gminy              w drodze uchwały, zwalnia w części z opłaty za gospodarowanie
odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi
jednorodzinnymi  kompostujących  bioodpady  stanowiące  odpady  komunalne
w kompostowniku przydomowym, proporcjonalnie do zmniejszenia kosztów gospodarowania
odpadami  komunalnymi  z gospodarstw  domowych.  Mając  na  względzie  realizację
ustawowego  obowiązku  w §  2  wprowadzono  częściowe  zwolnienie  dla  właścicieli
nieruchomości  jednorodzinnych  kompostujących  bioodpady  w przydomowym
kompostowniku  w wysokości  1 zł  miesięcznej  opłaty  od  każdego  mieszkańca
zamieszkującego  daną  nieruchomość. Wyliczeń  dokonano  z uwzględnieniem  ilości
bioodpadów stanowiących odpady komunalne w ogólnej masie odpadów wytworzonych na
koniec 2019r. na nieruchomościach zamieszkałych (objętych gminnym systemem zbiórki), co
daje ok. 10%. Założono zatem, iż o taki procent zmniejszą się w skali roku koszty odbioru i
zagospodarowani  odpadów  w  sytuacji,  gdy  bioodpady  będą  zagospodarowywane  przez
właścicieli  nieruchomości  zabudowanych  budynkami  mieszkalnymi  jednorodzinnymi  w
przydomowych  kompostownikach.  Biorąc  pod  uwagę  powyższe  argumenty  podjęcie
uchwały uznaje się za konieczne i zasadne. Na tym zakończono.  O opinię została poproszona
Komisja Budżetu i Finansów. Opinia była pozytywna. Głos zabrał przewodniczący Komisji
Rolnej i Infrastruktury Technicznej, powiedział iż w przedstawionych stawkach, jeśli chodzi o
mieszkańców gminy 1 zł obniżki będzie jeśli będą kompostowniki. Natomiast jeśli chodzi o
działkowiczów to jest to stawka maksymalna, ale warto zaznaczyć że kwota ta w przypadku
naszej gminy nie wystarcza, my jako Urząd i podatnicy dopłacamy do usuwania nieczystości
z działek letniskowych, warte jest to podkreślenia. Głos zabrał Burmistrz, doprecyzował, że
stawka która obowiązywała w roku 2019 czyli 320 zł od działki letniskowej przy segregacji
odpadów to była stawka, która równoważyła się z wywozem tych odpadów komunalnych z
działek letniskowych.  Maksymalna stawka,  którą określił  ustawodawca na rok 2020 czyli
169,00  zł.  która  obowiązuje  w  tym  roku,  jest  to  stawka  która  nie  pozwala  na
samofinansowanie  się  wywozu  odpadów z  działek  letniskowych,  to  samo będzie  w roku
2021, to co powiedział Pan Przewodniczący Feliniak, te 181,50 zł. jest to kwota, która nie
wystarcza  na  wywóz  odpadów  komunalnych  z  działek  letniskowych,  tych  odpadów
przybywa, szacujemy z Prezesem ZGK, że wzrost w roku 2020 w stosunku do roku 2019
będzie o około 25%. Radni pytań nie mieli. Przewodnicząca o odczytanie uchwały poprosiła
wiceprzewodniczącego Błażeja Krupę, następnie uchwała została poddana pod głosowanie.
Za głosowało 11 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr XXII/154/20 została
podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.9 Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji  o wysokości opłaty za
gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  składanej  przez  właściciela  nieruchomości
położonej  na  terenie  Miasta  i  Gminy  Chodecz  oraz  właściciela  nieruchomości,  na
których znajduje się domek letniskowy lub innej nieruchomości  wykorzystywanej na
cele rekreacyjno wypoczynkowe.

       Przewodnicząca o przedłożenie informacji poprosiła Lidię Chodorek. Pani Chodorek
poinformowała,  iż  w  związku  z  obowiązkiem  wynikającym  z  art.  6k  ust.  4a  ustawy
o  utrzymaniu  czystości  i  porządku  w gminach   nałożonym na  Radę  Gminy dotyczącym
zwolnienia  w  drodze  uchwały,  właścicieli  nieruchomości  zabudowanych  budynkami
mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne w
kompostowniku przydomowym, nastąpiła konieczność zmiany wzoru deklaracji o wysokości
opłat  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi. Mając  na  uwadze  powyższe  oraz
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wypełniając obowiązek ustawowy uzasadnione jest wprowadzenie nowego wzoru deklaracji
o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  Następnie o opinię została
poproszona Komisja Budżetu i  Finansów. W tej  chwili  na sali  obecnych jest  10 radnych.
Radna Michalak Beata przedstawiła, iż opinia Komisji jest pozytywna. Radni pytań nie mieli.
Przewodnicząca  o  odczytanie  projektu  uchwały  poprosiła  wiceprzewodniczącego  Błażeja
Krupę. Po odczytaniu uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało 10 radnych,
przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr XXII/155/20 została podjęta i stanowi załącznik
do niniejszego protokołu.

Ad.10 Podjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za
gospodarowanie odpadami komunalnymi.
 
                     Przewodnicząca o przedłożenie informacji poprosiła Lidię Chodorek. Pani
Chodorek  poinformowała,  iż  podjęcie  nowej  uchwały  w  sprawie  określenia  terminu,
częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dotyczy
zmiany terminu płatności za gospodarowanie odpadami komunalnymi na 25 dzień każdego
miesiąca  za  dany  miesiąc.  Powyższe  wynika  z  konieczności  dostosowania  terminów  do
obowiązujących  zasad  w sprawozdawczości  oraz  umożliwi  szybsze  i  bardziej  precyzyjne
sporządzenie stanu zaległości na koniec roku. Następnie o opinię została poproszona Komisja
Budżetu i Finansów. Radna Michalak Beata przedstawiła, iż opinia Komisji jest pozytywna.
Radni pytań nie mieli. Przewodnicząca odczytała projekt uchwały następnie uchwała została
poddana pod głosowanie. Za głosowało 10 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała
Nr XXII/156/20 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.  11  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  obniżenia  ceny  skupu  żyta  do  celów  wymiaru
podatku rolnego na 2021r.

                      Przewodnicząca o przedłożenie informacji dotyczącej podjęcia w/w uchwały
poprosiła Panią Monikę Matuszewską. Pani Monika poinformowała,  iż na podstawie art.6
ust.3 ustawy z dnia 15  listopada 1984r. o podatku rolnym - Rady Gmin są uprawnione do
obniżenia  cen  skupu  żyta  określonych  w  Monitorze  Polskim  na  podstawie  komunikatu
Prezesa GUS, przyjmowana jako podstawa obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy.
Komunikat  Prezesa  Głównego  Urzędu  Statystycznego  z  dnia  19  października  2020r.  w
sprawie  średniej  ceny  skupu  żyta  za  okres  11  kwartałów  będącej  podstawą  do  ustalenia
podatku  rolnego  na  rok  podatkowy  2021.  Wysokość  obniżonej  ceny  skupu  żyta  nie
przewyższa ceny skupu żyta ogłoszonej przez Prezesa GUS. Obniża się cenę skupu żyta do
celów  wymiaru  podatku  rolnego  ogłoszoną  w  komunikacie  Prezesa  Głównego  Urzędu
Statystycznego, ogłoszonego                               w Dzienniku Urzędowym Rzeczypospolitej
„Monitor Polski” z kwoty 58,55 zł. za 1 q do kwoty 52,00 zł. za 1 q. Na tym zakończono.
Następnie o opinię zostały poproszone Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja Rolna i
Infrastruktury  Technicznej.  Opinie  Komisji  były  pozytywne.  Radni  pytań  nie  mieli.
Przewodnicząca  odczytała  projekt  uchwały  następnie  uchwała  została  poddana  pod
głosowanie.  Za  głosowało  10  radnych,  przeciw  0,  wstrzymujących  1.  Uchwała  Nr
XXII/157/20 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.12  Podjęcie  uchwały w sprawie wyznaczenia  obszaru i  granic  aglomeracji  gminy
Chodecz.
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           Przewodnicząca o przedłożenie informacji dotyczącej podjęcia w/w uchwały poprosiła
Burmistrza.  Jarosław  Grabczyński  poinformował,  iż  wymóg  przepisów  nadrzędnych
wymusza konieczność podjęcia tej uchwały. W związku z wejściem w życie nowej ustawy z
dnia  20  lipca  2017  r.  Prawo  wodne  kompetencje  w  zakresie  wyznaczania,  zmiany  lub
likwidacji obszarów              i granic aglomeracji przejęły samorządy gminne. Obowiązująca
Aglomeracja  Chodecz wymaga weryfikacji  z  uwagi  na zmiany rzeczywistej  równoważnej
liczby mieszkańców (RLM) aglomeracji.  Zgodnie z wyliczeniami zweryfikowana wielkość
RLM aglomeracji  wynosi  2  298  RLM.  Analiza  zmian  równoważnej  liczby mieszkańców
wykazała,  że  wielkość  RLM   odbiega  od  RLM  wyznaczonego  uchwałą  o  prawie  27%.
Dopuszczalne  odstępstwa  pomiędzy  RLM  aglomeracji  w  uchwale  wyznaczającej,  a
rzeczywistym RLM wynikającym ze zmian w obszarze i granicach aglomeracji wynosi 5 %.
W  związku  z  powyższym  różnica  pomiędzy  RLM  uchwały  a  RLM  rzeczywistym  dla
aglomeracji  Chodecz  nie  mieści  się  w  dopuszczalnym  przedziale.  Biorąc  pod  uwagę
powyższe  argumenty  podjęcie  uchwały  uznaje  się  za  konieczne  i  zasadne. Na  tym
zakończono. Następnie o opinię została poproszona Komisja Obywatelska              i Ochrony
Środowiska.  Opinia  Komisji  była  pozytywna.  Radni  pytań  nie  mieli.  Przewodnicząca
odczytała projekt uchwały następnie uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało
10 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 1. Uchwała Nr XXII/158/20 została podjęta i stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.
   
 Ad.13 Interpelacje i zapytania  radnych.

           Radni nie zgłaszali interpelacji.

Ad. 14 Sprawy bieżące  i  wolne wnioski.
    
          Nie zgłoszono spraw bieżących ani wolnych wniosków.

Ad. 19.  Zakończenie  obrad  sesji.

          Przewodnicząca Rady Miejskiej powiedziała, iż zamyka obrady XXII sesji Rady
Miejskiej  w  Chodczu  i  dziękuje  za  przybycie  radnym  oraz  pozostałym  gościom.  Sesja
zakończyła się o godz. 10:22.

                                                                                                      Przewodniczący 
                                                                                Rady Miejskiej

                                                                                 Anna Twardowska

Sporządziła:
Łukaszewicz Daria
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